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ČESKO: Předseda ODS Petr Fiala po své schůzce s Milošem Zemanem uvedl, že český prezident již
nepovažuje za nutné plnit finanční závazky vůči NATO v té míře, jak to bylo stanoveno dříve. Podle
Zemana se stažením vojsk NATO z Afghánistánu situace zásadně změnila. Fiala s tímto názorem však
nesouhlasí.

Prezident České republiky dnes opustil Ústřední vojenskou nemocnici v Praze po osmi dnech
hospitalizace a již odpoledne se setkal s několika českými politickými činiteli, mezi nimiž byli
ministryně financí Alena Schillerová, předseda SPD Tomio Okamura a šéf občanských demokratů
Petr Fiala.

Po ukončení setkání s prezidentem Petr Fiala informoval o tom, že prezident Miloš Zeman vymezil
své nové stanovisko vůči finančním závazkům České republiky v rámci NATO. Jak poznamenal
opoziční poslanec, Zeman považuje za zbytečné další navýšení výdajů na obranu, a to kvůli ukončení
vojenské mise NATO v Afghánistánu. Petr Fiala však s prezidentem nesouhlasil a trvá na tom, že se
závazky musí plnit i nadále.

„Pan prezident zastává názor, že odchodem z Afghánistánu se situace změnila a že není potřeba
směřovat k závazku dvouprocentních výdajů na obranu. My jsme zastávali názor, že to tak není, že je
správné, aby Česká republika svůj závazek plnila a že ta dvě procenta by byla dobrá i pro podporu
našeho průmyslu, inovací v České republice a z hlediska naší bezpečnosti,” vysvětlil svůj pohled
předseda ODS.

Fiala a Zeman se dotkli rovněž tématu státního rozpočtu na příští rok. Petr Fiala dal jasně najevo, že
jeho strana nehodlá podporovat návrh státního rozpočtu v jeho současné podobě. Uvedl také, že
zatím není jasné, zda bude Zeman tento rozpočet vetovat či nikoliv.

Setkání se Schillerovou

Ministryně financí České republiky Alena Schillerová po své dnešní schůzce s Milošem Zemanem
uvedla, že se prezident cítí dobře a je velmi aktivní. Samotná jednání byla docela produktivní,
ministryně předložila Zemanovi balík s podklady a grafy, který se prezident chystá prostudovat v
nejbližší době.

Dalším bodem jednání bylo navýšení platů státních zaměstnanců, v němž nepanuje shoda ani mezi
členy současné vládní koalice. Zatímco předseda české vlády Andrej Babiš chce navýšit platy o 1400
korun, ministryně práce a sociálních věcí Jana Maláčová prosazuje zvýšení o 3000 korun. Český
prezident si myslí, že navýšení platů státních zaměstnanců nemá překročit výši inflace.

„Navýšení platů státních zaměstnanců o inflaci je v rámci rozpočtu na příští rok podle prezidenta
Zemana maximum možného,“ sdělila Schillerová názor českého prezidenta.
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